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Zápis č. 3 (93) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 17. 12. 2013 

Zasedání se konalo v 13:00 hodin v zasedací místnosti G108.  

Přítomni:   Sekanina, Černocký, Lampa, Meduna, Herout, Kotásek, Kolář, Fučík, Beneš, 

Kešner, Koranda, Hranický (12) 

Omluveni:  Lát (1) 

Hosté:   Zendulka, Bouša, Hanáček, Kunovský, Kočí   

Program: 

1. Schválení programu jednání 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

3. Volba předsedy Ekonomické komise AS FIT 

4. Projednání návrhu "Pravidel rozdělení příspěvků a dotace FIT na rok 2014 - 

Neinvestiční prostředky" po projednání EK AS FIT (děkan doc. Zendulka a tajemník 

Ing. Bouša) 

5. Informace o přípravě aktualizace Dlouhodobého záměru FIT VUT v Brně (děkan 

doc. Zendulka) 

6. Doplnění informace o stavu čerpání finančních prostředků FIT, které si vyžádali 

členové AS na předchozím zasedání (Ing. Bouša) 

7. Informace z AS VUT a Rady VŠ 

8. Různé 

9. Stanovení termínu řádného zasedání AS FIT  

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda akademického senátu prof. Lukáš Sekanina, který na úvod přivítal 

všechny přítomné členy a hosty senátu. 

Ad 1) Schválení programu jednání  

Prof. Sekanina stručně informoval členy AS o výše navrženém programu jednání a nechal 

o něm hlasovat.   

Hlasování 1 

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  
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Usnesení 1 

AS FIT projednal a schválil návrh programu jednání AS FIT 17. 12. 2013 bez připomínek.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání 

K zápisu č. 2 (92) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 12. 11. 2013 nebyly žádné 

připomínky.  

Ad 3) Volba předsedy Ekonomické komise AS FIT   

Na úvod prof. Sekanina připomněl, že na minulém zasedání AS FIT byl na předsedu 

Ekonomické komise AS FIT navržen Ing. Lampa. Jelikož nebyl na minulém zasedání přítomen, 

bylo hlasování o jmenování předsedy EK přesunuto na dnešním zasedání senátu. Současně 

prof. Sekanina navrhl Ing. Lampu do funkce předsedy EK AS FIT.   

Pro připomenutí - na minulém zasedání AS FIT jmenoval LK a EK v tomto složení: 

Ekonomická komise AS FIT: 

Ing. Lampa, doc. Kolář, doc. Kotásek doc. Černocký, Bc. Hranický, Ing. Koranda.  

Legislativní komise AS FIT: 

Doc. Fučík (předseda), prof. Meduna, doc. Herout, Bc. Kešner, K. Beneš, Bc. Lát.  

Prof. Sekanina nechal hlasovat o návrhu jmenovat předsedou Ekonomické komise AS 

FIT Ing. Lampu, který s případným jmenováním souhlasí.  

Hlasování 2  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 11 hlasů pro, 0 hlasů proti a 1 hlas se zdržel.  

Usnesení 2  

AS FIT schválil návrh na jmenování Ing. Lampy předsedou Ekonomické komise AS FIT. 

Ad 4) Projednání návrhu „Pravidel rozdělení příspěvků a dotace FIT na rok 2014 – 

Neinvestiční prostředky“ po projednání EK AS FIT (děkan doc. Zendulka a tajemník 

Ing. Bouša)   

Prof. Sekanina předal slovo panu děkanovi doc. Zendulkovi a tajemníkovi Ing. Boušovi, aby 

členům AS představili návrh „Pravidel rozdělení příspěvků a dotace FIT na ústavy – 

Neinvestiční prostředky“ z pohledu vedení fakulty.  
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Návrh obdrželi členové AS FIT elektronicky s předstihem.  

Ing. Bouša připomněl, že z úrovně fakulty jsou všechny finanční prostředky a dotace 

rozdělovány centrálně. Do přímé kompetence ústavů jsou svěřeny neinvestiční (NIV) finanční 

prostředky: 

a) dle počtu pracovníků a doktorandů, 

b) dle Metodiky hodnocení RVVI (tzv. „body RIV“) a 

c) dle režie projektů řešených na ústavech. 

ad a) Část NIV dle počtu pracovníků a doktorandů 

Je uvažován přepočtený počet akademických pracovníků na ústavech, resp. počet pracovníků 

s vysokoškolským vzděláním v CVT. Počet doktorandů je dán počtem zapsaných studentů 

doktorského studia u školitelů na příslušném ústavu v 1. až 4. ročníku studia. Částku na jednoho 

pracovníka a jednoho doktoranda a částku přidělenou VCIT určuje děkan při sestavování 

rozpočtu.  

ad b) Část dle hodnocení VaV 

Do NIV ústavů je rozděleno min. 10% z institucionální podpory VaV přidělené na FIT. 

Skutečnou procentuální výši z institucionální podpory pro daný rok určuje děkan při 

sestavování rozpočtu. Vědecký výkon ústavu je určen z informačního systému VUT, kde jsou 

evidovány body ústavů spočítané dle platné metodiky RVVI. Vychází se ze stejného 5tiletého 

období jako v rozpočtu VUT pro daný rok. 

ad c) Část dle režie řešených projektů 

Každý ústav získá podíl na režijních prostředcích projektů získaných v daném kalendářním 

roce přesahujících režii stanovenou podle současného kalkulačního vzorce ve výši 20,03% 

z přímých nákladů projektu a to do maximální výše 3% z přímých nákladů projektu. Využití 

případné vyšší režie nad 23,03% bude dohodnuto vedením fakulty a ústavu s hlavním řešitelem. 

Rozdělení podílu režie u projektů řešených na více ústavech mezi jednotlivé ústavy určuje 

hlavní řešitel projektu z FIT se zohledněním složení řešitelského týmu.  

Část c) se netýká projektů řešených dle metodiky full-cost. 

Prof. Sekanina poděkoval Ing. Boušovi za prezentaci návrhu a požádal předsedu EK AS FIT 

Ing. Lampu o stanovisko komise. 

Ing. Lampa sdělil, že EK návrh projednala a po drobných úpravách a doplněních jej doporučuje 

ke schválení. 

Prof. Sekanina vyzval členy AS FIT k diskuzi, v rámci které byly navrženy formální 

úpravy, dále byl návrh shledán bez připomínek. 

Prof. Sekanina nechal o předloženém návrhu, po zapracování formálních úprav, hlasovat. 
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Hlasování 3  

Hlasovalo 12 členů AS FIT, z toho 12 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 3  

AS FIT projednal a schválil návrh „Pravidel rozdělení příspěvků a dotace FIT na ústavy – 

Neinvestiční prostředky“ v předloženém znění a po zapracování formálních úprav. 

Schválený dokument bude uveden v příloze č. 01 tohoto zápisu a v papírové formě uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně. 

Ad 5) Informace o přípravě Aktualizace Dlouhodobého záměru FIT VUT v Brně 

(děkan doc. Zendulka) 

Akademický senát fakulty dle §27 zákona o vysokých školách, odst. 1, písm. h) na návrh 

děkana schvaluje dlouhodobý záměr vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové, umělecké 

nebo další tvůrčí činnosti fakulty vypracovaný v souladu s dlouhodobým záměrem veřejné 

vysoké školy po projednání ve vědecké radě fakulty.  

Děkan doc. Zendulka ve spolupráci s proděkany předložil návrh Aktualizace Dlouhodobého 

záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti FIT VUT 

v Brně pro rok 2014“ (dále jen „Ak DZ FIT 2014“).  

Návrh obdrželi členové AS elektronicky s předstihem. 

Dokument „Ak DZ FIT 2014“ vychází z Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti FIT VUT v Brně na období 2011–2015. 

Dokument prezentoval doc. Zendulka v režimu změn, aby byly patrné změny oproti Ak DZ FIT 

2013. Doc. Zendulka podal k navrhovaným úpravám podrobný komentář. Vznesené dotazy 

byly v rámci diskuze zodpovězeny. 

AS FIT bere na vědomí první verzi návrhu „Ak DZ FIT 2014“. Další případné náměty či 

doplnění mohou senátoři zasílat na e-mail pana děkana doc. Zendulky. 

Verze projednávaná na dnešním AS FIT bude uvedena v příloze č. 02 tohoto zápisu 

a v papírové formě uložena v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně. 

Ad 6) Doplnění informace o stavu čerpání finančních prostředků FIT, které si 

vyžádali členové AS na předchozím zasedání (Ing. Bouša) 

Prof. Sekanina předal slovo tajemníkovi Ing. Boušovi, který členům AS FIT doplnil informace 

k „Rozdělení finanční prostředků na FIT VUT v Brně na rok 2013 – stav čerpání k 15. 10. 

2103“ a které si členové AS FIT vyžádali na minulém zasedání senátu.  

Prof. Sekanina poděkoval tajemníkovi Ing. Boušovi za poskytnuté informace.  
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Ad 7) Informace z AS VUT a Rady VŠ 

Prof. Sekanina předal slovo předsedovi AS VUT doc. Hanáčkovi, který krátce informoval 

o zasedání AS VUT ze dne 3. 12. 2013. Další zasedání AS VUT je plánováno v první polovině 

ledna 2014. Bližší informace z jednání Akademického senátu VUT v Brně jsou dostupné na 

webových stránkách senátu zde: 

http://www.vutbr.cz/fakulty-a-soucasti/organy/akademicky-senat.  

Dr. Kočí krátce informoval o aktuálních záležitostech z jednání Rady VŠ. Informace z jednání 

Rady VŠ jsou dostupné na webových stránkách http://www.radavs.cz/.  

Ad 8) Různé  

Ing. Bouša krátce informoval členy AS FIT o aktuální situaci výstavby výzkumného centra – 

budovy „Q“. 

Ad 9) Stanovení termínu řádného zasedání AS FIT 

Termín příštího řádného zasedání AS FIT je předběžně plánován na přelom ledna 

a února 2014. Program a pozvánka na příští zasedání AS FIT bude členům senátu včas 

rozeslána cestou konference fitsenat@fit.vutbr.cz.  

Prof. Sekanina všem členům a hostům senátu poděkoval za jejich účast a popřál pěkné vánoční 

svátky a do nového roku všechno nejlepší. 

 

 

Zapsala: Eva Durániková, DiS. 

 

Verifikovali:  

prof. Ing. Lukáš Sekanina, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Ing. Petr Lampa, předseda Komory akademických pracovníků AS FIT v.r. 

Ing. Karel Koranda, předseda Studentské komory AS FIT v.r.   

http://www.vutbr.cz/fakulty-a-soucasti/organy/akademicky-senat
http://www.radavs.cz/
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